
 
 

 
 

Toespraak van Voorzitter Metsola tijdens de Europese Raad, 27 juni 2024 
 
Dank je wel, Charles. 
 
Laat ik beginnen met te zeggen dat het Europees Parlement ingenomen is met het nieuwe pact 
voor samenwerking op het gebied van veiligheid tussen Oekraïne en de Europese Unie. 
 
Op 9 mei, tijdens mijn laatste bezoek aan Kyiv, brachten de Oekraïense autoriteiten mij op de 
hoogte van alle werkzaamheden en hervormingen die zij hebben gerealiseerd ter voorbereiding 
van de opening van dit nieuwe hoofdstuk in onze betrekkingen. Ik wil daaraan toevoegen dat 
het bezoek van president Zelensky ter gelegenheid hiervan grote symbolische waarde heeft en 
aantoont dat wij ons wederzijds inzetten voor onze gemeenschappelijke veiligheid en 
gezamenlijke toekomst. 
 
Deze maand zijn wij met Oekraïne en Moldavië formele besprekingen begonnen over hun EU-
lidmaatschap. Dit is een grote en belangrijke stap. Het Europees Parlement heeft de opening 
van toetredingsonderhandelingen krachtig gesteund. Ik zal niet alle voordelen van ons 
krachtigste geopolitieke instrument herhalen, maar ik wil het Belgische voorzitterschap toch 
bedanken voor het bijeenroepen van deze eerste intergouvernementele conferenties waarmee 
een belangrijke strategische stap voor de Europese Unie is gezet. In onze volgende 
institutionele cyclus moet de voorbereiding van onze Unie op uitbreiding een topprioriteit 
blijven. 
 
Twee en een halve week geleden werden de Europese verkiezingen gehouden. We hebben nu 
een veel duidelijker beeld van de resultaten die de kiezers de komende vijf jaar van ons 
verwachten. De uitdaging bestaat er nu in onze verkiezingsboodschap om te zetten in een 
politiek programma voor de Europese Unie. Een programma dat doordacht, resultaatgericht en 
uitvoerbaar is. 
 
We hebben allemaal een lange verkiezingscampagne achter de rug. Nu hebben de kiezers 
gesproken en moeten wij luisteren naar hun boodschap over hetgeen zij hier van ons 
verwachten. 
 
Zij hebben aangedrongen op de sterke verdediging van onze waarden en op veiligheid als 
topprioriteit. Dat betekent dat wij onze steun voor Oekraïne moeten voortzetten. 
 
Het betekent ook dat we meer moeten doen om Europa beter in staat te stellen om te reageren 
op alle vormen van crisis en dat we de strategische autonomie van Europa moeten vergroten. 
Hiervoor is de ontwikkeling van een echt gemeenschappelijk veiligheids- en defensiebeleid 
dringend noodzakelijk. Een beleid dat de NAVO aanvult zonder met de NAVO te concurreren. 
 
In de huidige zittingsperiode hebben we hiervoor al het fundament gelegd. We hebben 
samengewerkt om onze capaciteiten uit te breiden, dubbel werk te vermijden en de 



 
 

 
 

versnippering van de defensie-industrie tegen te gaan. De volgende stap is de totstandbrenging 
van een sterke industriële defensiebasis. 
 
Dit sluit uiteraard aan bij de discussie over het Europees concurrentievermogen, dat vanuit 
economisch en politiek oogpunt van cruciaal belang is. De afgelopen jaren hebben we een 
verschuiving gezien in de manier waarop mondiale economische machten met elkaar omgaan 
en handel met elkaar drijven, en in de manier waarop zij naar hun eigen industrie ten opzichte 
van Europa kijken. Dit onderstreept de noodzaak om de positie van Europa op het wereldtoneel 
te versterken. 
 
Dit betekent echter niet dat we onszelf moeten isoleren. Onze economie is in de loop der jaren 
juist sterker gegroeid omdat we het tegenovergestelde hebben gedaan. Onze handel is open, 
evenwichtig en eerlijk en is gebaseerd op internationale regels. Wij hebben ons netwerk van 
handelsovereenkomsten met partners uitgebreid door nieuwe overeenkomsten te sluiten en al 
lopende overeenkomsten te ratificeren. We moeten onze inspanningen verdubbelen. 
 
Om het Europees concurrentievermogen te versterken, zal ook de eengemaakte markt moeten 
worden verdiept, waardoor deze weer gelijke tred zal houden met de huidige behoeften, met 
name wat betreft de groene en de digitale transitie van onze economieën. Alleen door de 
productiviteit te verhogen en investeringen in eigen industriële capaciteiten te versnellen, 
kunnen we de strategische afhankelijkheid verminderen en tegelijkertijd de economische groei 
ondersteunen en in stand houden. 
 
De eengemaakte markt is onze grootste stuwende kracht op economisch vlak en moet ook ten 
goede komen aan onze samenleving. Op die manier geven we onze burgers hoop op het vinden 
van geschikte huisvesting en pakken we de sociale ongelijkheid, intergenerationele armoede 
en sociale uitsluiting aan waar onze samenleving nog steeds mee te maken heeft. 
 
Onze burgers verwachten politieke en beleidsoplossingen van ons — en daar hangt een 
prijskaartje aan. Als we het vermogen en de liquiditeit willen hebben die nodig zijn voor het 
financieren van de oplossingen die onze burgers van ons verlangen, als we onze economieën 
willen laten groeien en onze schulden willen terugbetalen, dan moeten we serieus op zoek gaan 
naar innovatieve manieren om zowel publieke als particuliere investeringen te stimuleren. 
 
De allereerste verhoging van de plafonds in het kader van een tussentijdse herziening van de 
huidige langetermijnbegroting van de Unie was een belangrijke stap in de goede richting, maar 
binnenkort moeten we ons alweer gaan voorbereiden op het volgende MFK. In dit verband 
moeten we zorgen voor een begroting die geschikt is voor het beoogde doel. 
 
We moeten ook een diepgaande discussie voeren over de versnippering van onze financiële 
sector, en met name de belemmeringen voor het kapitaalverkeer in de Unie. Ik begrijp dat dit 
voor u niet nieuw is, maar de urgentie ervan is wel degelijk nieuw. 
 



 
 

 
 

Als we particuliere actoren echt in onze prioriteiten willen laten investeren en onze bedrijven 
willen aanmoedigen om in Europa te blijven, moeten we ook onze banken- en 
kapitaalmarktenunie voltooien. Op die manier houden we de economische groei op peil, 
scheppen we kwalitatief goede banen en zorgen we voor een waardig toekomstperspectief. 
Mislukken is voor ons en voor onze burgers geen optie. 
 
Kiezers maken zich zorgen over de vraag of zij hun rekeningen wel kunnen betalen, of zij hun 
baan kunnen behouden en of zij het zich ooit zullen kunnen veroorloven een eigen huis te 
kopen. De verkiezingsboodschap moet ons in dit verband aan het denken zetten. 
 
 
 
 
Het is onze verantwoordelijkheid om deze vragen op ambitieuze en begripvolle wijze te 
beantwoorden. Onze doelstellingen zijn wereldwijd toonaangevend. Daar kunnen we trots op 
zijn — en dat zijn we ook. Maar in de praktijk staan lasten, bureaucratie en administratieve 
rompslomp vooruitgang in de weg. 
 
Hoewel alle verordeningen op zich gerechtvaardigd kunnen zijn, moeten we er toch op letten 
dat ze samen geen buitensporige last vormen. Onze voorstellen moeten ten goede komen aan 
gezinnen. Aan het bedrijfsleven. Aan landbouwers. Bij het boeken van vooruitgang op het 
gebied van de groene en de digitale transitie moeten we ervoor zorgen dat niemand achterblijft. 
De uitvoering is hier van cruciaal belang en daar moeten we ons nu volledig op richten. 
 
Op die manier brengen we Europa een beetje dichter bij het Europa dat onze burgers wensen. 
Zo laten we zien dat we het signaal dat de kiezers hebben afgegeven ter harte nemen en dat we 
zullen zorgen voor een sterker, veiliger, eerlijker en beter Europa voor alle Europeanen. 
 
We hebben een sterk programma, maar we hebben ook een sterk team nodig om vooruitgang 
te boeken. Het een kan niet zonder het ander bestaan. 
 
Vorige week heb ik u al geïnformeerd over de volgende stappen van het Europees Parlement 
in de procedure voor de verkiezing van de volgende voorzitter van de Commissie, maar ik zal 
u nog even snel op de hoogte brengen van de huidige stand van zaken. Sinds onze laatste 
ontmoeting heeft Charles Michel de vergadering van de Conferentie van voorzitters van het 
Europees Parlement bijgewoond voor overleg met de fractieleiders. Het Europees Parlement 
blijft pal achter de lijsttrekkersprocedure staan en wij bevestigen dat de Europese Volkspartij 
opnieuw de grootste fractie van het Europees Parlement is. 
 
We zullen de gepaste procedure respecteren en zodra u ons vanuit de Europese Raad een naam 
doorgeeft, zullen wij deze persoon uitnodigen voor een vergadering met de fractievoorzitters 
op dinsdag. Het doel is de kandidaat aan te wijzen die in staat is de vereiste gekwalificeerde 
meerderheid in het Parlement te verkrijgen om de volgende voorzitter van de Commissie te 
worden. Een kandidaat met een politiek programma waarin rekening wordt gehouden met de 



 
 

 
 

belangrijkste boodschappen die de kiezers hebben afgegeven en waarin de standpunten van de 
meerderheid in het Parlement worden weergegeven. 
 
Ik wil u nogmaals verzekeren dat mijn collega’s en ik klaarstaan om de procedure voor de 
verkiezing van een nieuwe voorzitter van de Commissie vlot te laten verlopen zodra de 
Europese Raad zijn kandidaat voordraagt en vervolgens hoorzittingen met de commissarissen 
te houden. 
 
Dank u wel. 


